
 

Zápis z 15. řádného zasedání Akademického senátu 

Fakulty mezinárodních vztahů (AS FMV) VŠE v Praze 
 Jednací číslo: VŠE/2488/2000/2020 

Datum a místo zasedání:  14. května 2020 od 13hod do 14:05 hod online přes MS Teams 

Přítomni 

Březina, Češková, Čapková, Dubský, Grmelová, Jiránková, 

Kalousková, Kubálek, Nováková, Lhotáková, Pošvicová, Pudil, 

Rolenc, Zima, Jansová (od 13:45 hod) 

Celkem 

přítomných 
14 (15 od 13:45 hod) 

Omluveni Hasík (přerušené studium), Kopalová, Bobot, Jansová (do 13:45) 

Hosté 
doc. Taušer, děkan; Dr. Štěpánek, proděkan; doc. Druláková, 

proděkanka; Dr. Čajka, proděkan; doc. Hnát, proděkan 

 

Úvodem přivítala předsedkyně senátu Češková přítomné hosty a senátory a seznámila je 

s následujícím pořadem jednání.  

 

Program:  

1. Výroční zpráva o činnosti a Výroční zpráva o hospodaření FMV VŠE za rok 2019 

2. Změny podmínek přijímacího řízení 

3. Schválení člena Disciplinární komise 

4. Různé 

AS FMV schvaluje předložený program. 

Hlasovalo: 13 

Pro: 13 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

Předložený program jednání byl přijat. 

Přítomná senátorka Lhotáková se z technických důvodů hlasování nezúčastnila. 

 

1. Výroční zpráva o činnosti a Výroční zpráva o hospodaření FMV VŠE za rok 2019 

Podklady k tomuto bodu představil proděkan Štěpánek. Ve srovnání s minulými lety došlo ke 

změně struktury výroční zprávy, aby bylo dosaženo srovnatelného formátu prezentace napříč 

jednotlivými fakultami VŠE. Nově je v samostatné kapitole pojednání o spolupráci s praxí. 

Zásadnější změna je ve vizuální stránce výroční zprávy, která se bude dále vylepšovat. Pan 

proděkan Štěpánek současně vyzval k dalším námětům na změny vizuální stránky výroční 

zprávy. Stěžejní část výroční zprávy se týká pedagogiky. V roce 2019 se podařilo dokončit 

vnější akreditace přes Národní akreditační úřad, které byly uděleny na 10 let. Jedná se o obory, 

u kterých nebyla možná institucionální akreditace.  

Součástí výroční zprávy je zpráva o hospodaření, která je srovnáním s předchozím rokem. 

Nejvýznamnější nárůst byl na vzdělávací činnosti. K nárůstu došlo i u vědeckých grantů. 



Následně otevřela předsedkyně senátu Češková diskusi k tomuto tématu. Pan děkan Taušer 

doplnil, že v roce 2019 začíná nové období naznačující další směry vývoje do budoucna.  

K tomuto bodu přijal akademický senát FMV VŠE v Praze následující usnesení: 

„AS FMV schvaluje Výroční zprávu o činnosti a Výroční zprávu o hospodaření fakulty za 
rok 2019.“ 
Hlasovalo: 13 

Pro: 13 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

Návrh usnesení byl přijat. 

Přítomná senátorka Lhotáková se z technických důvodů hlasování nezúčastnila. 

2. Změny podmínek přijímacího řízení 

Podklady k tomuto bodu předložil a představil pan proděkan Hnát.  

Navrhované změny odrážejí aktuální stav ochranných opatření proti šíření koronaviru. 

V případě anglických programů se jedná pouze o prodloužení termínu pro přijímání přihlášek 

do 30. června 2020. U českých bakalářských programů v prezenční formě se otevírá možnost 

přijímat na základě výsledků ze střední školy (3 známky z matematiky a 2x3 známky z cizích 

jazyků). Konkrétní hranici stanoví děkan, aby se ponechala dostatečná rezerva pro uchazeče, 

kteří budou řádně skládat přijímací zkoušky. Aritmetický průměr 9 zohledňovaných známek, 

který lze očekávat pro přijetí, činí 1,75. Pan děkan Taušer doplnil, že přijímání podle průměru 

ze studia na střední škole je celorepublikovým trendem, přistupují k němu i další fakulty VŠE. 

FMV VŠE však nechce přijímat výhradně na základě průměru, tj. bez možnosti přijímání na 

základě přijímacích zkoušek. 

K tomuto bodu přijal akademický senát následující usnesení: 

„AS FMV podle § 27 článek 1 odstavec e) schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu na 

akademický rok 2020/2021 v bakalářských studijních programech v prezenční formě a 

v magisterských studijních programech v anglickém jazyce uskutečňovaných na fakultě.“ 

Hlasovalo: 15  

Pro: 15  

Proti: 0  

Zdržel se: 0  

Návrh usnesení byl přijat. 

 

3.  Schválení člena Disciplinární komise 

Podklady k tomuto bodu předložil a představil pan proděkan Hnát. 

K tomuto bodu přijal akademický senát následující usnesení: 

„AS FMV souhlasí se jmenováním studentky Ing. Jany Stehlíkové (studentky doktorského 

studia) členkou Disciplinární komise FMV dle článku 2 odstavce 1 Disciplinárního řádu 

pro studenty FMV.“  

Hlasovalo: 15 

Pro: 15 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 



4. Různé  

 

Předsedkyně senátu Češková opakovaně vznesla téma náhradního termínu voleb do 

akademického senátu FMV. Původní termín byl v důsledku vyhlášení nouzového stavu zrušen. 

Pan děkan Taušer připomněl, že ze zákona došlo k prodloužení funkčního období současného 

senátu. Doporučil počkat na ukončení nouzového stavu před přijetím dalšího usnesení 

týkajícího se nového termínu voleb do akademického senátu. Již vypsané volby bude potřeba 

zrušit. Budou vypsané nové volby. 

 

Příští zasedání akademického senátu bylo stanoveno na 28. května 2020 od 16 hod, mimo jiné 

za účelem zrušení původně vyhlášených voleb. 

 

Předsedkyně senátu Češková poděkovala přítomným za účast na zasedání AS. 

Ze zasedání byl vytvořen audiovizuální záznam, který je přístupný na Intranetu FMV pro členy 

akademické obce FMV VŠE (viz Záznamy AS FMV).  

V Praze dne 14. května 2020  

Zapsala: Nicole Grmelová 

Schválila: Alena Češková 


